
Vogelvrij: Kappen van “tertiaire bomen” in de gemeente Sittard-Geleen-Born  
 
Graag wil ik gebruik maken van de gelegenheid om als inwoner van deze gemeente toe te lichten 
waarom de APV aangepast moet worden om bomen in deze gemeente beter te beschermen, want dat 
laat op dit moment te wensen over. 

Laan: een weg die aan beide zijden geflankeerd wordt door bomen. De Felix Ruttenlaan wordt 
inderdaad aan beide zijden geflankeerd door esdoorns. Grote bomen. Esdoorns die hier al ruim 35 
jaar staan en het straatbeeld bepalen. Ons wijkje, dat direct grenst aan het centrum én aan het 
buitengebied van Sittard. Aan de voet van de lommerrijke Kollenberg die leidt naar de St. Rosa kapel. 
Alles in onze omgeving ademt “groen”.  

Vogelvrij: buiten bescherming van de wet….Dat zijn de bomen in eigendom van de gemeente in de 
tertiaire structuur….Tertiaire bomen hebben geen bijzondere status kunnen gekapt worden zonder 
een kapvergunning af te hoeven geven,….maar dan wél in overleg met buurtbewoners. 

Vogelvrij waren onze 3 esdoorns. Dat hebben wij, bewoners van de Felix Ruttenlaan op woensdag 22 
november 2023 vast kunnen stellen toen wij ’s ochtends bruut gewekt werden door het arriveren van 
vrachtwagens en kettingzagen. NIEMAND, behalve misschien één huishouden, was op de hoogte van 
de voorgenomen kap…Bizar! Waarom? 

Er volgden telefoontjes, mails, meldingen via app’s, bezwaren, WOO verzoeken. Beetje bij beetje 
werd ons duidelijk dat de gemeente de totstandkoming van de beslissing om de bomen te kappen niet 
goed had gearchiveerd. Stukken ontbraken als ze er überhaupt zijn geweest. Daarnaast was het 
vastgestelde beleid ook niet correct uitgevoerd. Wij hadden als bewoners betrokken moeten worden. 
Beleid dat achterhaald is en óók niet past in de Omgevingsvisie die de gemeente in concept vorm 
publiceerde begin dit jaar. Een Omgevingsvisie waarin geschermd wordt met “groen worden, van 
Heuvelland tot Maasdal” (p.3) en voor meer groen in wijken en dorpen… (p.14). 

Het zal echter nog even duren voordat er nieuw beleid wordt vastgesteld en uitgevoerd wordt. Tot die 
tijd zal het huidige verouderde “Bomenbeleidsplan” uit 2013 en het huidige APV vigeren! 

Met de huidige problematiek rondom klimaat, CO2, wateroverlast en aandacht voor een gezonde en 
groene leefomgeving, is elke volwassen, gezonde boom in onze gemeente die gekapt wordt, er één 
teveel.  

Er moet daarom in de tussenliggende periode gestopt worden met het kappen van deze “Vogelvrije” 
bomen. De APV moet aangepast worden om te voorkomen dat er nóg meer groen en natuurlijke 
airco’s onnodig uit het straatbeeld verdwijnen! 

Stop het kappen van deze categorie bomen. Een gezonde volwassen boom die ergens decennia 
staat, kun je niet 1-2-3 vervangen! Houdt onze straten groen. 

Moet er toch gekapt worden?: Betrek, en communiceer met de bewoners.  

Een gemeente bestaat omdat wij er wonen en leven! Jullie, leden van de gemeenteraad, 
vertegenwoordigen de inwoners van deze gemeente.  

Jullie bepalen en maken voor óns én voor mij het beleid. Wat wij in de Felix Ruttenlaan zagen 
gebeuren met “onze” bomen, gebeurt nl. vaker en is dus absoluut géén op zichzelf staand voorval.  

Ik vraag jullie om de wensen van mijn straatbewoners, en andere bewoners in onze gemeente ter 
harte te nemen. Dit is ons signaal naar jullie hoe wij graag willen dat er met “ons” groen omgegaan 
wordt. Een (al dan niet tijdelijke) aanpassing van de APV is wenselijk én noodzakelijk.  

Besluit wijs en zorg dat de tertiaire bomen in eigendom bij de gemeente niet langer “Vogelvrij” zijn. 

Sandra Wullms 

https://www.metsittardgeleen.nl/projecten/omgevingsvisie+home/documenten/default.aspx
https://www.sittard-geleen.nl/dsresource?objectid=4af4ccc8-3fd0-48ee-8953-e6f2553c0863&type=pdf
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR678541/1
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